
Nyíracsád (HBN) -  Az információ 
szerdán délelőtt telefonon érke
zik, és arról szól, hogy a község 
Győzelem Szakszövetkezetének  
elnökét sajnálatos baleset érte, és 
a tagság „ostromolja" a szövetke
zet irodájának ajtajait, de nem  
tudnak bemenni. Hogy nem rém
hír, azt már Nyíracsádon tudjuk 
meg Varga Györgyné jegyzőtől.

Jogszabályok gyűjteményeit la
pozgatva találjuk a jegyző
asszonyt. Érdeklődésünkre el
mondja:

-  Sajnos, igaz a hír, hogy a Győ
zelem Szakszövetkezet elnökét, 
Madar Gábort egy sajnálatos bal
eset érte. Vadásztársa megcsúszott 
és a puskája véletlenül elsült. A 
részleteket nem tudom, csak amit 
a munkatársaimtól hallottam, 
hogy a golyó az elnök lábát érte és 
elvérzett.

A későbbiekben elmeséli, ami
kor ezt a tagság megtudta, a pol
gármesterhez fordult, hogy ható
ságilag zárják le az irodákat. Ma 
ugyanezzel őt ostromolták.

-  Mondtam -  folytatja a jegyző
nem tudom, hogy van-e ilyen

hatásköröm az önkormányzat ré
széről. Aztán megkerestem a jog
szabályt, miszerint zár alá vétel 
csak abban az esetben alkalmazha
tó, ha valamilyen bűncselekmény 
történt és eljárás van folyamatban. 
Kérésükre írásba is adtam állás
pontomat.

A néhány sor így hangzik: „A 
nyíracsádi hatóságtól kért hatósá
gi zár alá helyezés -  a szövetke
zet irodája és bejárati ajtaja -  ügyé
ben az önkormányzat nem műkö
dik közre. Javasolja a szövetkezet 
vezetőségének, hogy mint vezető
ségi tagok maguk tegyenek zárt a 
fenti helyiségekre".

-  Amikor pedig vége van a te
metési szertartásnak, akkor jöjjön 
ki az illetékes személy -  azt gon
dolom, nem az önkormányzat fel
adata, hogy a szövetkezet vagyo
nát elszámolja vagy bárkit is elszá
moltasson -  toldja meg a jegyző.

Ragaszkodnak az üzletrészhez

A szakszövetkezet épületén leng 
a fekete zászló. Bemenni nem tu
dunk, a kapu zárva van, de már 
jönnek sorban az emberek, s ma
gyarázzák, hogy kerüljünk három 
telken át, s hátulról bejutunk az ud
varba. így teszünk. Mintegy har
mincán tolonganak az eresz alatt, 
hiszen csapkod az eső, nyirkos idő 
van. Nehezen lehet megmagyaráz
ni a nagy hangzavarban az össze- 
gyűlteknek, hogy jó volna, ha egy 
valaki foglalná össze a történteket.

Pintye Sándomé határozott, át
veszi a szót.

-  Meghalt az elnökünk, bizton
ságot akarunk, s az irodahelyiséget 
lakat alá tesszük. Miért? Mert fé

„Félünk, hogy megsemmisítik az iratokat”
„Ellenzárat" szerelt fel a Győzelem Szakszövetkezet irodájának ajtajára a tagság
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Czuper György felszereli a „tagság ellenlakatát” az ajtóra Fotó: Ik lódy J ános

lünk, hogy fontos iratokat semmisí
tenek meg. Mert most, hogy az el
nök meghalt, „rányomhatnak" min
dent. Húsz évi tagsági viszonyom 
van, tizenhét évig voltam a szövet
kezet pénztárosa. Elsőként mentem 
el „munkanélkülire", az üzletrésze
met nem vettem ki, mert csak 10 
meg 20 százalékot adtak. A tagsági 
viszonyomat nem szakítottam meg. 
Nekem érdekem az -  míg az üzlet
részem benn van - ,  meg legyen 
minden, hogy valami kis „morzsát" 
még kapjak. Mert igenis, itt 500-600 
ember vagyonának felélése folyt. Ez 
minket nagyon bántott. A községi 
önkormányzat és a vámospércsi 
rendőrség is azt mondta, nekik sincs 
joguk beleszólni. Azt tanácsolták, te
gyünk fel ellenzárat.

-  Mivel foglalkozott ez a szövetke
zet?

-  Élte fel a vagyont. Összesen 
öten dolgoznak itt. Felvásárolták a 
tagság vagyonrészét 10 meg 20 szá
zalékért. Sokan odaadták. Falusi 
„buta népek" vagyunk, nem tudjuk
-  hiába olvassuk el a Közlönyt -  a 
paragrafusokat. De minket nem vi
lágosítottak fel, csak a maguk ja
vára dolgoztak. Aki kivette az üz
letrészét, annak a tagsági viszonya 
megszűnt. Akik még itt vagyunk és 
megvan az üzletrészünk, ragaszko
dunk hozzá.

Bródi Jánosné veszi át a szót: -  
Nekem annyi volna a panaszom, 
hogy itt dolgoztunk huszonöt évig
-  és nem csak mi, hanem többen is 
itt élték le az életüket - , a férjem ott 
fekszik betegen, itthagyta az életét 
és nem kap semmit.

Jobbágy Ferencné azt mondja, 
hogy hatvankét millió forint volt a 
vagyon az utolsó közgyűlésen, az
tán úgy eladtak mindent, hogy 
semmi nem maradt, csak az épület. 
De talán még az sem, ezután válik 
el. Az egyik azt mondja, a nutriate- 
lepet is eladták, a másik azt mond
ja, bérbe van adva. Akkor hová tet
ték a pénzt?

Bizony kemény vádak hangza
nak el, egymás szavába vágnak a 
felbőszült emberek. Röpködnek a 
milliók, az eladott javak ellenérté
kei, amelyből a tagság nem látott 
semmit. Miközben az eresz alatt be
szélgetünk, Czuper György felsze
reli a „tagság ellenlakatát" az ajtó
ra. Sérelmeik sorolását pedig azzal 
folytatják, hogy az 1993-as év vé
gén megtartott közgyűlésen Antal 
Józsefet választották elnöknek, de 
nem vehette át a posztot. Az addi
gi elnök (Madar Gábor) megakadá
lyozta.

-  A mai napig bíróságon van az 
ügy -  mondja Antal József. (Más in
formáció szerint a cégbíróság a köz
gyűlést nem tartotta törvényesnek.)

Megbeszélés a főkönyveló'nél

Azért csaknem tudom megállni, 
hogy meg ne jegyezzem: az elnö
köt még el sem temették, s máris... 
de nem tudom végigmondani. Pin
tyéné tiltakozik.

-  Távol áll tőlünk, nem tolakod
ni akartunk, hanem azt szerettük 
volna, hogy ne tegyenek az elnök
re olyan szennyes dolgot, ami nem 
őt illeti. Megkértük az itt dolgozó

kat, hogy jöjjenek ide, engedjenek 
be az irodába, vagy nézzék meg, 
hogy rátesszük a lakatot, de ők el
zárkóztak. A jelenlegi főkönyvelő
nél van a megbeszélésük.

A megbeszélés már véget ért, mi
re Szarvas Jánosné főkönyvelő la
kásához értünk.

-  Tegnap lejött hozzám Antal Jó
zsef, és megígértem, hogy az irodá
ba sem én, sem pedig a kollégáim 
nem mennek. Erre szavamat ad
tam, s ehhez tartjuk is magunkat -  
mondja a főkönyvelő.

Néhány információt is kapok;. 
Többek között, hogy ̂ 9  millió fo
rintot osztottak fel üzletrészként. 
Ebből a szövetkezet valamennyit 
visszavásárolt -  törvényes úton. 
Jelenleg 260-280 tagnak és 200 kí
vülállónak (akik korábban tagok 
voltak, illetve örökölték) van üz
letrésze. Elmondta még, hogy a 
nutriatelepet, a fűrészüzemet bér
be adták, jelenleg vendéglátásban 
foglalkoztatnak tizenhárom em
bert és négyen dolgoznak az iro
dában.

A tragédia után azt a tanácsot 
kapták a szövetségtől, hogy az igaz
gatósági ülésen válasszanak -  a 
közgyűlés összehívásáig -  ügyve
zető elnököt. Ezt szerdán délelőtt 
a főkönyvelő lakásán meg is tet
ték. Simon János -  aki már nem itt 
dolgozik, de tagja a szövetkezetnek 
-  lett az ügyvezető. Abban is meg
egyeztek, hogy a tagsággal meg
próbálják békés úton, tárgyalások
kal „elrendezni" az ügyet. (Szándé
kaink szerint a szövetkezet sorsát 
figyelemmel kísérjük.)


